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Na osnovu filana 187 Poslovnika Skupstine Cme Gore, postavljam
sljedece pitanje Ministru evropskih poslova, gospodinu Aleksaadru Andryi
Pejovic:

Postovani Ministre,

Kako tumacite predlcg predsjednika Evropske komisije Zan Hoda
Junkera, koji je iznio u svom pismu namjere upucenom predsjedniku
Evropskog parlamenta Antoniju Tajaniju, o2025. godinl kao vremenskom
horizontu za uspjeSno pristupanje Crne Gore i Srbije Evropskoj umji. a
li smatrate da se time posredno uvodi princip „konyoja" umjesto pnncipa
„regate", ill ce pak Crna Gora modi da pristupi Uniji 1prije 2025. godine.

OBRAZLOZENJE:

Usvom pismu namjere objavljenom 13. septembra 2017. godine, predsjetteik
Evropske komisije Zan Klod Junker je u okviru prioriteta bn 9, ,Unija kao
snazniji globalni akter", kao jednu od inidjativa sa vremenskim otoirom do
2025 godine, predloJio „strategiju za uspjegno pristupanje Srbije i Cme Gore
kao vodecih kandidata na Zapadnom Balkanu, sa narocitim naglaskom na
vladavinu prava, osnovna prava i borbu protiv korapcije i sveukupnu stabilnost
regiona".

Klub poslanika Bosniacke stranke, koalicije „Albanci odlucno" iHrvatske gradanske inicijative
Kancelarija br. 11 tel/fax: +382 20 404 508
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Ova iziava ie izazvala brojne negativne reakcije ucmogorskoj jaraosti, jer je
S^va&r iTo signal da ce Cma Gora cekati da Srbija zavrgi pn^pne
pregovore, kako bi zajedno usle uEU 2025. godine. Talav pnstup bio_ bi
suprotan principu „regate", koji vazi za zemlje Zapadnog B^^^a
imaiudi uvidu dinjenicu da je Cma Gora znatno napredovala uodnosu na
Srbiju, te da nema krupnih spoljnopolitickih pitanja koja mogu usporava
kociti njennapredak ka EU.

U narednom periodu, smatram da kljucne diplomatske
evronskim partnerima treba usmjeriti ka promovisanju prmcipa „regate , kaoS koj^obez^^ da drzave kandidati napred^u uskladu sa sopstvemm
rezultatima uprocesu politiekih i ekonomskih reformi.
Molim da mi odgovor dostavite upisanoj fonni.

Poslanik AdrijanVuksanovic,

Klub Doslanika Bosniacke stranke, koalicije ..Albanci odlucno" iHrvatske gradanske inicijative
Kancelarija br. 1]tel/fax: +382 20 404 508
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U skladu sa vasim dopisom br. QQ-61-2117111911 od 23. X 2017. vezano za
poslanicko pitanje za Trecu - posebnu sjednicu Drugog redovnog (jesenjeg) zasijedanja
Skupstine Crne Gore koja se odrzava 25. X, u prilogu Vam prosljedujemo odgovor na
poslanicko pitanje.
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Vlada Cme Gore
Ministarstvo evropsklh poslova

ODGOVOR NA POSLANICKO PITANJE ADRIJANA VUKSANOVICA

Poruke predsjednika EK Junkera ohrabruju jer ukazuju da u narednom
periodu mozemo ocekivati posveceniju ulogu EK i EU kad je u pitanju politika
prosirenja i pristupanje novih drzava posebno imajuci u vidu da smo sastavni
dio Strategije.

Za Crnu Gori je posebno vazno sto je politika prosirenja vracena u fokus

paznje EU. To nije uradila same Evropska komisija, vec podsjeticu i
predsjednik Francuske Makron u svom obracanju na Univerzitetu Sorbona

krajem septembra.

Uvjereni sam da ce vece prisustvo EU u regionu i sprovodenje najavljene

strategije za uspjesno clanstvo ubrzati dinamiku pregovarackog procesa i nas

put prema clanstvu. Vece prisustvo EU, znaci i distanciranje od navodnih
alternatlva daljoj evropeizaciji Zapadnog Balkana, te smanjuje mogucnost

negativnog uticaja trecih strana kakve smo imali prilike da vidimo.

Radi se o izuzetno dobroj poruci i korisnom scenariju za Crnu Goru prije

svega zato sto je, nakon dugo vremena, data jasna perspektiva clanstva s
vremenskim rokom pristupanja EU. Za razliku od proslogodlsnjeg

obracanja kada je predsjednik EK Junker ukazao na potrebu da se zemljama

na Balkanu ne smije oduzeti evropska perspektiva, u ovogodisnjem je otisao

korak dalje eksplicitno i jasno naglasivsi svoju viziju politike prosirenja i njene
projekcije u narednom periodu.

Ipak, predvidena strategija do 2025. ne znaci da je to godina koja je

odredena za pristupanje. To je, zapravo, period u kojem je potrebno

zavrsiti zapocete reforme i biti spreman za pristupanje. Ako neka od
drzava ranije ispuni uslove za prijem, vrata EU ce biti otvorena za

stupanje u clanstvo, i to je nedavno pojasnio i komesar Han tokom svog
boravka u Beogradu.

Ni Vlada Crne Gore ni Evropska unija nijesu nikad razmatrali tzv. regionaini

pristup. Solunska agenda je dosljedna u svom stavu i zalaganju za individualni
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pristup u napredovanju prema clanstvu u EU. Opste je poznato da se i sama
EU zalaze za napredovanje u skladu s pojedinacnim postignucima svake od
drzava. U torn kontekstu i samu strategiju EK za uspjesno clanstvo treba
posmatrati kao mehanizam za sto kvalitetnije, brze i efikasnije ispunjavanje
preostalih obaveza na evropskom putum, a ne kao zalaganje za zajednicko
pristupanje Crne Gore i Srbije.

Mi cemo, svakako, ostati u potpunostl posveceni dostizanju ciljeva koji vode
ostvarenju clanstva. Tu, prije svega, mislim na obaveze iz oblasti vladavine
prava, temeljnih prava 1borbe protiv korupcije, kao 1 na ukupnu stabllnost
regiona, sto su uostalom i preporuke EK koje je u svom obracanju izlozio 1
predsjednik Junker. Posebno je znacajno da je upravo Crna Cora, a uz nju 1
Srblja, oznacena kao drzava predvodnik za clanstvo u EU i ukljucena u
strategijsko planiranje za period nakon novlh izbora za Evropski parlament 1
Komisiju 2019.

Dakle, u aktuelnom mandatu Vlade cemo uraditi sve kako bismo Ispunill sve
obaveze iz pregovarackog procesa i bill spremnl za clanstvo. Sada smo na
skoru od 28 otvorenih poglavlja, medu kojima su dva privremeno zatvorena.
Za preostalih 5 poglavlja imamo internu spremnost za otvaranje i ocekujemo
zavrsetak potrebnih procedura EU, pa vec krajem godine ocekujemo razvoj po
tom pitanju i otvaranje novihi poglavlja. Nadalje, posveceni smo i ispunjavanju
zavrsnih mjerila, pa se vec u narednoj godini moze ocekivati dalji napredak na
tom polju, jednako kao i u oblasti vladavine prava gdje smo vec sproveli
intenzivne reforme.

lako napredak u pregovorima zavisi prije svega od nas samih, moramo imati
na umu da drzave clanice i institucije EU odreduju ritam i kalendar
pristupanja u skladu sa svojih interesima i strategijskim ciljevima. Natoj liniji,
vjerujemo da ce pokretanje strategije za uspjesno clanstvo doprinijeti
da dinamika pregovora u narednom periodu bude bolja.
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